
 1

 

 
Nieuwsbrief 33 – September  2011 

 

Loveland Festival 2011 
 
Bestuur en Raad van stadsdeel Nieuw-West worden “bedankt” voor het verlenen van de vergunning, 
voor de enorme geluidsoverlast en het vernielen van het Sloterpark door het Loveland Festival 2011!

 

 
Optimistische afvaardiging van de deelraad op de 
voorpagina van de Westerpost 17 augustus 2011 
 

 
Ook “bedankt” namens de Disc-Golf spelers 
 
Wat er gebeurt met het park als het regent tijdens 
het Loveland Festival, hebben we deze zomer kunnen 
beleven. De afdeling Groen, ook erg geschrokken van 
de ravage, heeft daags nadat de boel was opgeruimd 
de modderpoelen met aarde gevuld zodat de gazons 
er na vier weken uitzagen als omgeploegde akkers 
(zie bovenstaande foto's).  
En dan het gedreun, dat was dit jaar bij WZW wind  
zo erg dat zelfs de heer Pool uit Amsterdam Noord(!) 
gekweld door “stevig geboemel” een klacht bij het 
stadsdeel heeft ingediend. Bij een mevrouw uit de 
Hogguerstraat heeft de Milieudienst, op haar ver-
zoek, de geluidssterkte gemeten, uitslag  88 dB, met 
de ramen dicht! Dat is volgens een opgave van het 
stadsdeel ongeveer het geluidsniveau óp de podia. 

 

 
De “laan” van de voormalige deelraad Geuzenveld-
Slotermeer draagt sporen van haar eigen verdienste 
 

 
Voor 13 augustus was dit gras 
 

IEPENEXCURSIE: 
Zondag 9 oktober om 13.30 uur vertrekken we 
vanaf café Oostoever om de iepen in het Sloterpark 
te bekijken o.l.v. Hans Kaljee, de Amsterdamse 
bomenconsulent. Hij zal ook vertellen over andere 
bijzondere bomen. 
 

BEZOEK TENTOONSTELLING: 
Zaterdag 5 november om 14.00 uur zullen we 
een bezoek brengen aan de tentoonstelling ‘50-‘60 
Amsterdam Nieuw-West in het Stadsarchief, gebouw 
de Bazel, Vijzelstraat 32. Erik Swierstra zal de 
tentoonstelling inleiden. We verzamelen in de hal. 
Om 13:30 uur vertrekt een groep per fiets vanaf 
Café Oostoever. Zie achterblad voor meer informatie. 
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De Bea Schwarz-iepen aan de Noordoever 
Er zijn veel verschillende iepenvariëteiten, die sterk 
verschillen in uiterlijk. En ook in hun weerstand 
tegen de iepziekte. De laanbeplanting van Bea 
Schwarz-iepen aan de noordoever van de Sloterplas 
is uniek in de wereld. De Bea Schwarz-iep is een 
prachtige relatief klein blijvende iep met een grillige 
stam- en takkenstructuur die ’s winters extra fraai 
uitkomt. Wat hem, behalve bijzonder mooi, nog 
extra bijzonder maakt, is dat deze iep een eerbetoon 
is aan Bea Schwarz. In 1921 ontdekte Marie Beatrice 
Schwarz samen met Christine Buisman dat de 
iepziekte werd veroorzaakt door een schimmel. Deze 
jonge vrouwelijke pioniers werden eerst honend 
weggelachen door de gevestigde (mannelijke) 
wetenschappers in die tijd. Het duurde tien jaar 
voordat algemeen erkend werd dat die “juffertjes” 
toch wel gelijk hadden gehad. Hoewel minder bekend 
dan Alette Jacobs (eerste vrouwelijke arts in Neder-
land) en Johanna Westerdijk (eerste vrouwelijke 
Nederlandse hoogleraar), zijn ook Bea & Stien toon-
beelden van de vrouwenemancipatie binnen de con-
servatieve wetenschappelijke wereld. In hun voet-
sporen begon de speurtocht naar iepenrassen met 
meer weerstand tegen de iepziekte. De eerste twee 
resistente iepen die op de markt gebracht zouden 
worden, werden naar de ontdekkers van de iepziekte 
vernoemd. Kloon No. 24 in 1936 naar de in dat jaar 
op zeer jonge leeftijd overleden Christine. En kloon 
No. 62 in 1948 naar Beatrice. Achteraf bleek de 
verbeterde weerstand toch nog niet helemaal sterk 
genoeg en de zoektocht is doorgegaan. De Ulmus 
hollandica ‘Christine Buisman’ staat sinds 1947 langs 
de Amsteldijk. In 2002 heeft stadsdeel Zuideramstel 
nieuwe laten opkweken om de gesneuvelde 
exemplaren te vervangen. In 2007 zijn er de eerste 
vijftig nieuwe aangeplant. Dat voorbeeld moet aan 
de noordoever van de Sloterplas gevolgd worden 
voor de Bea’s. De VVS wil dat stadsdeel Nieuw-West 

zo snel mogelijk opdracht geeft om nieuwe Bea 
Schwarz-iepen op te laten kweken. Dat kan gelukkig 
op een resistente Clusius-onderstam zodat 
besmetting via wortels niet meer mogelijk is en er 
ook geen problemen met zogenaamde uitgestelde 
onverenigbaarheid zullen plaatsvinden. Nu zijn open-
gevallen plekken in de rij Bea’s opgevuld door heel 
andere (en veel minder mooie) iepen. 
De VVS is hierover geïnterviewd voor het iepen-
nummer van Tuin&Landschap.  
U kunt dit downloaden via http://bit.ly/rscn1P of 
http://www.tuinenlandschap.nl/images/user/mce/File
/Ulmus13a.pdf. 
 
Kano-overstap 
De wereld ziet er vanaf het water weer heel anders 
uit. De Sloterplas e.o. lenen zich prima voor kanoën. 
Een kano heeft weinig diepgang en kan dus op 
plaatsen komen waar andere boten vast zouden 
lopen. De deelnemers aan onze jaarlijkse kanotocht 
zijn telkens weer blij verrast. Maar er zijn rond de 
Sloterplas ook barrières voor de kano. We hebben 
voor de laatste VVS kanotocht zelf een stuk van een 
omgevallen boom moeten wegzagen. Andere 
barrières moeten door de gemeente opgelost 
worden. Zoals de ontbrekende verbinding tussen de 
nieuw gegraven gracht bij het zwembad en de 
Platogracht. Hierover hebben we contact met de 
kanovereniging Sloterplas en stadsdeel Nieuw-West. 
Voorlopig hopen we dat bij het maken van de 
natuurspeeltuin ook een goede kano-overstap 
aangelegd wordt. Ondertussen maakt het waterschap 
Amstel, Gooi en Vecht samen met het stadsdeel een 
water-plan voor Nieuw-West. De VVS wil graag ook 
de kanoknelpunten inbrengen. Laat ze ons weten, en 
ook andere ideeën horen wij graag. 
 

 
 
Wateroverlast op het Rondje Sloterplas 
Geregeld krijgen wij e-mails binnen over de water-
overlast in het Sloterpark. Het fietspad aan de oost-
kant van het park staat nogal eens blank. Een pro-
bleem waarop het stadsdeel telkens zegt dat ze het 
aan het bestuderen is, maar dat nooit opgelost lijkt 
te worden. Voor skaters is het heel vervelend dat dit 
deel van het Rondje Sloterplas onder water staat. 
Sommige fietsers vinden het wel extra sjeu geven 
aan het park. Velen van u denken daar echter anders 
over. Maar waar we het allemaal over eens zullen 
zijn, is dat het toch van de zotte is dat het verlegde 
stukje fietspad bij de Noorderhof zo aangelegd is dat 
het bijna permanent onder water ligt. Wij vinden de 
nieuwe inrichting van dit stukje oud zwembadterrein 
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best aardig. Maar die meterslange kuil moet uit het 
fietspad. Gelukkig heeft het stadsdeel de aannemer 
al opgedragen in en rond deze badkuip de boel op te 
hogen. Vervolgens komen er nog nieuwe bomen en 
lantaarnpalen. Als alles goed gaat, komt er dan eind 
dit jaar een feestelijke opening. We hopen dus dat 
dat feestje niet toch nog in het water valt, en blijven 
het met u in de gaten houden. Want zolang de 
wateroverlast niet is verholpen, zal het oude fietspad 
moeten blijven. 
 

 
Het nieuwe fietspad tussen Noorderhof en zwembad  
 
Het Sloterpark in de Structuurvisie Amsterdam 
2040 
In februari van dit jaar is de Structuurvisie door de 
gemeenteraad vastgesteld. 
In eerdere nieuwsbrieven en op onze website heeft u 
in het afgelopen jaar kunnen lezen welk commentaar 
wij hadden op de daarin geformuleerde visie op de 
Sloterplas en het Sloterpark. 
Nu de Structuurvisie is vastgesteld willen wij de 
belangrijkste aspecten over ons park belichten. 
 
De Structuurvisie kent een hoofdstuk VISIE: hoe ziet 
de gemeenteraad de toekomst van Amsterdam en 
alles wat daaronder valt.  
In dit hoofdstuk zegt wethouder Maarten van 
Poelgeest over het groen in Amsterdam en dus ook 
over het Sloterpark: 
 
”Het groen en water in en rondom de stad moet aan-
trekkelijker worden voor de Amsterdammer, in de 
wetenschap dat het gebruik ervan alleen maar toe-
neemt en een steeds belangrijker rol vervult voor het 
welzijn van de bewoners en voor bedrijven om zich 
hier te vestigen; groen is een belangrijke economi-
sche factor geworden.” 
 
“Dit betekent het herinrichten van - o.a. het inves-
teren in - bestaande parken in de stad, het vergroten 
van de Hoofdgroenstructuur (HGS),  het op sommige 
plekken binnen de HGS toestaan van gebouwde 
recreatieve voorzieningen (ter ondersteuning van de 
beleving van het groen) en het verbeteren van 
recreatieve routes tussen groengebieden en blauwe 
gebieden.” 
 
Over het Sloterpark (incl. Sloterplas) zegt hij: 
“Een van de meest omvangrijke groen- en water-
projecten is de Sloterplas en omgeving. Het heeft de 
potentie een grotere betekenis te hebben als één van 
de stedelijke park- en recreatiegebieden binnen 
Amsterdam. Mede gezien haar strategische ligging op 
luttele kilometers van de binnenstad. De ambitie 
bestaat uit de transformatie van de ‘naoorlogse 

nieuwbouwplas’ naar een attractieve en goedbe-
zochte ‘stadsplas en -park’ met een goede waterkwa-
liteit, met een duidelijke betekenis voor de hele stad 
en Nieuw-West in het bijzonder.” 
 
Bedreigingen waartegen wij bij de inspraak hebben 
gereageerd, maar zonder succes, zijn o.a.: 
 
*Dat men beoogt nieuwe, recreatieve attracties toe 
te voegen en andere functies met een breed publiek 
en reikwijdte. In de Integrale Beleidsvisie voor het 
gebied is voor elk van de vier oevers een specifiek 
profiel beschreven: Noordoever – stedelijk, cultuur 
en wonen; Oostoever – ontspannen en groen, 
Zuidoever – stedelijk, shopping en vermaak; 
Westoever – sport, leisure, adventure en groen; 
 
*Dat men Sloterplas en -park in samenhang wil ont-
wikkelen met centrumontwikkeling Osdorpplein.  
Dit laatste betekent dreiging van meer bebouwing. 
 
Deel 3 van de Structuurvisie gaat over het 
INSTRUMENTARIUM. 
Daarin spreekt men eerst over de Hoofdgroen-
structuur en men verwoordt de volgende visie: 
 
“In de HGS zijn die gebieden opgenomen waar de 
functies groen en groene  recreatie voorop staan. 
Woningbouw, werkgerelateerde functies, wegen-
aanleg of het vestigen van voorzieningen die verkeer 
aantrekken of die ten koste gaan van groen zijn niet 
in overeenstemming met de doelstellingen van deze 
Structuurvisie. Ingrepen die de recreatieve gebruiks-
waarde en/of de natuurwaarde of andere functies 
van het groen verhogen worden juist gestimuleerd.” 
 

Alle plannen die betrekking hebben op invulling van 
de HGS dienen voorgelegd te worden aan de 
Technische Advies Commissie HGS. Deze commissie 
dient voor toetsing van plannen rond de Sloterplas 
en in het Sloterpark gebruik te maken van het 
Ruimtelijk Toetsingkader Sloterplas. Op het kaartje, 
dat onderdeel is van dit hoofdstuk, is te zien dat de 
Zuid-West oever van de Sloterplas niet meer in de 
HGS zit. Dat wil zeggen dat daar de grootste be-
dreiging te vinden is. Plannen voor deze oever 
kunnen niet meer  door de Technische Advies 
Commissie getoetst worden. 
Bewoners zullen zelf in actie moeten komen tegen 
plannen die hen niet bevallen. Een mogelijk 
hulpmiddel daarbij is het gegeven dat de Sloterplas 
en het Sloterpark zijn vastgesteld als stadspark; de 
regels die daarvoor gelden sluiten ook een aantal 
zaken uit, zoals hotels, kantoren e.d. De controverse 
zal te vinden zijn in de interpretatie van wat recre-
atief is. Als voorbeeld geldt de dreiging van een bios-
coop. Alhoewel recreatief kun je dit onmogelijk 
groene recreatie noemen en in die zin hoort het niet 
op de oevers van de Sloterplas. Mocht u meer details 
willen lezen, bijvoorbeeld de omschrijving van een 
stadspark, dan adviseren wij u te kijken op de 
website van DRO Amsterdam, waar u de gehele 
Structuurvisie kunt vinden. Deze tekst is gebaseerd 
op het deel Visie, de pagina’s  26 en 36 en het deel 
Instrumentarium, hoofdstuk 5, vanaf pagina 239. 
De omschrijving van een stadspark en de kaart van 
de Hoofdgroenstructuur zullen wij  op onze website  
plaatsen.  www.vriendenvandesloterplas.nl  
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Pelikaan aan de Sloterplas 
 

 
 
Dat was een verrassing deze zomer: een pelikaan in 
de Sloterplas! Hij arriveerde in het begin van 
augustus en verbleef een week of twee rondom het 
Sloterparkbad; hij werd door iedereen bekeken en 
gefotografeerd, door buurtbewoners gevoerd.  
Men hoeft niet te denken dat de aanwezigheid van de 
pelikaan in de Sloterplas iets te maken heeft met de 
opwarming van het klimaat. De vogel was niet uit 
Afrika komen aanvliegen maar uit Artis, waar men 
hem al miste. Gewoonlijk worden pelikanen bij Artis 
gekortwiekt om wegvliegen te voorkomen, maar nu 
waren er jongen en in Artis liet men het kortwieken 
even achterwege om  de rust in het nest niet te ver-
storen. De pelikaan die wij in de Sloterplas zagen 
heeft daar gebruik van weten te maken.  Artis heeft 
hem niet opgehaald. Het vangen van de vogel in 
open terrein blijkt niet zo eenvoudig te zijn.  
De vrijdag voor het Loveland Festival was de 
pelikaan weg. Zou het misschien het lawaai van het 
Loveland Festival zijn geweest dat hem niet aan-
stond? Hij had ondertussen zijn plek gevonden aan 
de Osdorpse oever van de Sloterplas, maar ja, het 
festival was ook daar nog goed te horen.  
Eind augustus was hij ineens verdwenen. Hij is nu in 
de buurt van Nieuw Vennep gesignaleerd. Artis 
verwacht dat het de pelikaan aan niets ontbreekt, 
want het terrein is voldoende voor zijn voedsel-
voorziening. Als de winter nadert, zo wordt gehoopt, 
zal hij wel uit eigen beweging naar Artis terugkeren. 
En wie weet, komt hij volgende zomer weer terug in 
de Sloterplas. 
 
De Heemtuin bij de Drijfsijs bedreigd 
Door samenvoeging van de drie stadsdelen was een 
reorganisatie van gemeentelijke diensten nood-
zakelijk. Tegelijk zijn er bezuinigingen doorgevoerd. 
Hierdoor is het voortbestaan van de Heemtuin in 
gevaar gekomen. Wij hebben daarom een brief aan 
de deelraad gestuurd. Op 5 oktober a.s. zullen wij 
een gesprek hebben met onze Sloterpark-wethouder 
Paulus de Wilt. Wij houden u op de hoogte. 
 
Vuurwerk Koninginnedag 
Zo’n halve eeuw lang hadden we op Koninginnedag 
om tien uur ’s avonds vuurwerk op de Sloterplas. De 
noord- en oostoever stonden vol. Velen stonden er 
als kind en later met hun kinderen weer. Nog steeds 
komen oud-bewoners op Koninginnedag langs. Maar 
sinds een paar jaar is dat tevergeefs.  

Ongevraagd kregen we plotsklaps vuurwerk op de 
avond vóór Koninginnedag en ook nog op de ver-
keerde plek. In 2012 bestaan de Westelijke Tuin-
steden zestig jaar. Laat de raad en het dagelijks 
bestuur van Nieuw-West nu eens ophouden met het 
verzinnen van uitvluchten en deze traditie in ere 
herstellen. Wij hopen volgend jaar het vuurwerk 
weer te zien op de juiste dag en op de juiste plaats in 
de Sloterplas. 
 
Start aanleg natuurspeeltuin in Sloterpark  
Maandag 19 september jl. zijn de  werkzaamheden 
voor de aanleg van een natuurspeeltuin in het 
Sloterpark gestart. Vanaf april 2012, als de speeltuin 
klaar is, kunnen kinderen hier spelen. Er komt onder 
andere een kliederplaats voor de allerkleinsten, een 
kruidentuin, een trekpontje over en een stammenpad 
in het water. Rond de speelplaats kan men wandelen 
op een vlonderpad. De natuurspeeltuin van ongeveer 
vier hectare komt mede tot stand dankzij een 
Europese subsidie. Het doel ervan is om 
Amsterdamse kinderen spelenderwijs in contact te 
brengen met de natuur, seizoenswisselingen, 
klimaatverandering en water. 
Info: www.nieuwwest.amsterdam.nl/natuurspeeltuin 
 
 

Bezoek tentoonstelling ’50-‘60 Amsterdam 
Nieuw-West op zaterdag 5 november 
 
Deze tentoonstelling geeft een indruk van het leven 
in de toen nog nieuwe westelijke tuinsteden, 
waarvan de, in de jaren 50 gegraven, Sloterplas het 
middelpunt is. In de tentoonstelling zijn zowel foto’s 
als  films van onze plas te zien. 
Entree is € 5,00; voor houders museumjaarkaart of 
stadspas € 3,00. 
Voor informatie over deze excursie: 020-6149579 
Aanmelding is niet nodig. 
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